
Dobrý den,  

vzhledem k tomu, že se na nás stále obracejí občané z ul. Saturnova s dotazy a názory na kácení 

problematických akátů, tak jsme znovu oslovili odbornou arboristickou firmu s žádostí o jejich 

stanovisko, které vám přeposíláme: 

Akáty v Saturnově ulici jsou a budou stále více komplikované. Jelikož jsme nebyli při výsadbě akátů, je 

těžké soudit jaký prostor v tom obrubníkovém ostrůvku pro kořenový systém mají. Tento fakt je 

důležitý pro určení rizika dalších vývratů (k jednomu vyvrácení tam již tuším došlo). Nicméně je jisté, 

že by v budoucnu nezávisle na prostoru pro kořeny, docházelo k zalamování kosterních větví těchto 

kultivarů. Pravidelné sesazovací řezy by sice riziko eliminovaly, ale tento typ řezu by pro akáty příliš 

vhodný nebyl jak po stránce estetické, tak zdravotní. Řešení to je, ale ne z hlediska dlouhodobější 

existence stromů.  

Věřte, že by pro městskou část bylo samozřejmě nejlepší, kdyby takovéto problémy, které 

nezpůsobila, nemusela řešit a do nich zasahovat. Ale protože se jedná o naše pozemky a 

zodpovědnost za případné škody nebo úrazy má vždy vlastník, tak nemáme jinou možnost než se 

přiklonit k likvidaci a případné následné výměně akátů. 

Uvažujeme o jarní náhradě akátů sakurami, konkrétně Prunus s. 'Amanogawa', což je krásný kultivar, 

který jsme už s úspěchem použili na několika místech v Uhříněvsi, např. na Novém náměstí nebo v ul. 

Černotínská. 
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